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Márciusi Országos választmányi ülés: A 

rendezvényen Fábián György munkaügyi 

szakértő foglalta össze a március 1-től 

érvényes Uniós irányelvek szerint 

munkajogi szabályozásokat, melyeket a 

munkahelyi KSZ-ekben is át kell vezetni. 

Bánkúti Irén  tájékoztatást adott 

szakszervezetekre vonatkozó  pénzügyi 

szabályokról. Elmondta, hogy a 

segélyezésnél nincs felső korlát, de 

felhívta a figyelmet, hogy szociális segély 

nem létezik.  Ha valaki nehezen él, az SZJA törvény 1. számú mellékletének III/3. rendelkezése 

alapján támogatást kaphat. Ebbe a kategóriába  lehet sorolni a beiskolázási támogatást, 

utalványt  akár rekreációra, tüzelőre, stb.  Tárgyjutalmat max. 5000.-Ft/fő mértékben lehet  

adni. Adómentesen adható a színházjegy, sportmérkőzés belépőjegye, horgászbérlet. Kultúra 

utalványt lehet a minimálbér feléig adni a kollégáknak. Ezután a Víz világnapi kitüntetéseket 

fogadták el a megjelentek (A kitüntetettekről különszámban emlékezünk meg: 2023. 2. 

lapszám). A Választási és Jelölő  Bizottság beszámolt, hogy az elnökségi tag pótlására Süle 

Gábor személyére érkezett javaslat, akiről a március 24-i választmányi ülésen  fognak  szavazni. 

Az elnök elmondta, hogy  a Székház tetőfelújítása és a térfigyelő rendszer is kiépítésre került. 

Balatonszepezdi ingatlannal kapcsolatban elmondta, hogy szükséges lenne  Kiss Istvánnak 

meghatározni  egy bérleti díjat, amiért  a telket használja.  A székházban működő vállalkozás 

készített egy ingyenes tanulmányt az ingatlan hasznosítására, campingezésre. A megbeszélés 

a helyi szervezetek beszámolóival ért véget.  

2023. évi béremelés: Az állami tulajdonú társaságoknál 
érvényben lévő 3 éves megállapodás utolsó évi 4 %-os 
előírányzata a – szerény becslések szerinti is – 25-30 %-os 
élelmiszer infláció mellett. A munkavállalói érdekképviseleti 
szervezetek a VKF-en és levelekkel, tárgyalásokkal 
indítottak kampányt a magasabb bérekért. A VKDSZ is több 



levélben és konzultáicón sürgette a mihamarabbi béremeléseket. Április első harmdában a 
Nemzeti Vízművek vezérigazgatójával történt egyeztetés a 4-+6 % feletti bérfejlesztés 
lehetőségeiről.  
A DRV Zrt-nél a bérfejlesztéssel kapcsolatosan elindult egy aláírásgyűjtés. A Fejérvíznél jópáran 
letétbe helyezték a munkaszerződésüket, amennyiben nem lesz következő ütemű 
bérfejlesztés.  
A 4 %-ot követő 6 %-ról hamar sikerült megállapodni. Míg a 4 %-ot egységesen  osztottak szét 
a munkavállalók között, a 6 %-ot bizonyos mértékben – helyi megállapodások alapján – 
differenciáltak.  
A VKDSZ a megállapodások másnapján már az infláció követő további 5 %-ért szállt síkra. Ez is 
május végére valósággá vált. Az azóta is alig mérséklődő inflláció azonban sajnos továbbra is 
sújtja a munkavállalókat.  

 
Március 8-án találkozó  V.Németh Zsolt 
szakállamtitkárral: a LIGA Elnöke,   dr. Mészáros Melinda 
és Fürjes-Gábor József az integrációval, és a fenntartható 
foglalkoztatással kapcsolatosan tárgyaltak.  
  
 

 

 

2023. március 24-én a VKDSZ ünnepi Országos 

Választmányának értekezlet:  

Szűts Ildikó Budapest Gyógyfürdők  és Hévízei 

Zrt. vezérigazgató köszöntötte a jelenlévőket.  

Hangsúlyozta, hogy nagyon fontos, hogy 

rendezett, korrekt kapcsolatot ápoljon az 

érdekképviseletekkel. 2021 és 2022. évet 

figyelembe véve 30-40%-os béremelést 

hajtottak végre a munkavállalóknál. Fürjes-

Gábor József beszámolt arról, hogy Orosz József 

Zsolt kollégánk 2 éve folyó  munkaügyi pere a 

MIVIZ Kft-vel lezárult, a Debreceni Ítélőtábla 

kimondta ártatlanságát. Részt vett a MaVízes 

központi víz világnapi ünnepségen, ahol részt vett az új vízügyi államtitkár, V. Németh Zsolt, 

aki a beszédének a 2/3 részében a munkavállalókról, a bérpiaci helyzetről, a munkavállalók 

megbecsüléséről szólt.  

Az  1. napirendben Arató Róbert a Szövetség befektetett pénzügyi eszközeiről tartott előadást.  

A VKDSZ  befektetése szépen hozza  a hozamokat. A jelenlegi  mértékű inflációval nem volt 

még dolga senkinek. A történelmi veszteséggel zártak az önkéntes nyugdíjpénztárak.  

A továbbiakban elfogadták a 2022. évre vonatkozó szakmai és pénzügyi beszámolót, mérleget, 

majd elfogadták a 2023. évi költségvetést és az első félévi munkatervet. Ezután 



megválasztották Süle Gábort elnökségi tagnak. Az értekezlet további részében az ünnepi 

műsorra  és a kitüntetések átadására kerül tsor.  

Konzultáció V. Németh Zsolt államtitkárral:  Fürjes-Gábor Józsefet elnök és Nagy Edit, MaVíz 

főtitkárt fogadta május 24-én az államtitkár, ahol az integráció folytatása, a díjak- és bérek 

rendezés is téma volt. Szakszervezeti oldalról az egységes foglalkoztatási feltételek és bér-

rendszer kialakítása jelent meg prioritásként.  

Érdekegyeztetés Hajdúszoboszlón: 

A VKDSZ elnöke Czeglédi Gyula 

Hajdúszoboszló Város 

Polgármesterével folytatott 

egyeztetéseket a munkavállalói 

átvétellel, tovább foglalkoztatással, 

az új üzemeltető részéről történő 

foglalkoztatási szabályok munkás 

ellátás részleteiről. Felek 

egyetértettek a felvetett kérdések megoldásában.  

Elindult az integrációs folyamat Miskolcon is: A  
MIVIZ Kft-t illető változást követően a tervezett 
tulajdonosi intézkedésekről Veres Pál 
Polgármesterrel történtek egyeztetések. Fürjes-
Gábor József, VKDSZ elnök elmondta, hogy az érdekképviseletek szempontjából alapvető a 
foglalkoztatás jogfolytonossága és a bérek felzárkóztatása.  
 

Tisztújítás az ÉRV Zrt.-nél:  március végén a  Munkahelyi Szakszervezet 

tisztségviselői választást tartott. Fürjes-Gábor Józsefet újraválasztották, 

ahogy Földi Csabát is. Újjáválasztották a munkavédelmi képviselőket és az 

Üzemit Tanács tagjait is.  

 

Zemplénvíz: Az integrációs folyamattal párhuzamosan 

a VKDSZ is toborzó tevékenységbe kezdett a 

társaságnál és közel száz fő tagot léptetett be a 

szakszervezetbe. A munkavállalók felkérték a VKDSZ-t 

a bértárgyalások megkezdésére és a kollektív 

megállapodás megkötésének előkészítésére. A VKDSZ 

elnöke folytatja az egyeztetéseket.  

 

Alföldvíz: Tisztújítás zajlott az Alföldvíznél is, ahol 

megerősítették tisztségükben Bende Flórát és Miskéri Lászlót 

is. Mindketten a VKDSZ-ben is tisztségviselői feladatokat 

látnak el.  



VKDSZ Elnökségi ülés Budapesten: Elsőként a Signál Biztosító képviseletében Reményi Zsuzsa 

adott tájékoztatást a biztosítási díjak változásáról, melyek közel 20 éve nem változtak.  Van új 

termékük is, mely számos többlet szolgáltatást tartalmaz a jelenlegihez képest.  

A következő napirendben döntöttek arról, hogy a Víziközmű ÁPB keretében a 

Többmunkáltatós KSZ kiterjesztését kezdeményezik ágazati szintre. Emellett javasolták a helyi 

szervezeteknek, hogy a  

szükséges módosítási javaslatokat vezessék át a KSZ-eken és szeptember végéig regisztrálják 

is.  

Az elnök beszámolt a MaVíz-zel történt tárgyalásról, hogy az önkormányzati társaságoknál is 

vegyék figyelembe az energiaköltség megtakarításból keletkező fedezet bérre fordíthatóságát.  

Ezután az Elnökségi tagok a helyi bérfejlesztési helyzetet ismertették egymással.  

Kiküldésre került egy a VKDSZ jelenét és jövőjét taglaló kérdőív is, mely kitöltése után látható, 

hogy a jelenleg működési formát jónak tartják a kitöltők, de kevés elképzelésük van a 

következő ciklus működési feltételeiről. Erről mindenképpen kell a későbbiekben a 

Választmány szintjén tárgyalni.  

Szó esett az Oktatási és Szociális Alapítvány további működéséről és a kuratóriumának 

megújításáról is, de erről majd a későbbiekben születik döntés.  
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